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Geachte fractievoorzitters van PS Limburg,

Hoezeer dit ten koste is gegaan van een daadkrachtige uitvoering blijkt uit de gang van zaken rond 
het centrale instrument van het natuurbeleid, de Subsidieregeling Kwaliteitsverbetering Natuur en 
Landschep (SKNL). Via deze regeling wordt de afronding van het natuurnetwerk financieel mogelijk 
gemaakt. Nadat GS deze regeling in augustus 2018 “tijdelijk” sloot, is ons telkenmale verzekerd dat 
deze regeling snel weer open zou gaan. Tot op de dag van vandaag is dat echter niet gebeurd, en wij 
krijgen de vinger er niet achter waarom niet. Op verzoek van GS hebben wij, in het kader van POP3 
en het DHZ-programma, bij het rijk en Europa subsidieverzoeken ingediend, waarvoor de SKNL- 
bijdrage als cofinanciering zou dienen. Nu deze laatste steeds maar niet komt, dreigen we de 
deadlines uit betreffende beschikkingen niet te kunnen halen, en kan rijks- en Europees geld aan 
Limburg voorbij gaan. Ook lopen wij als beheerders grote financiële risico’s, omdat we op grond van 
de beschikkingen in vertrouwen reeds percelen hebben verworven. De realisatie van het 
Natuurnetwerk Nederland (NNN) in Limburg (Goudgroene natuur) heeft met name hierdoor een 
enorme vertraging opgelopen, een vertraging die ook een negatieve weerslag heeft op het kunnen 

In de afgelopen jaren hebben wij gemerkt dat het provinciebestuur hieraan geen of onvoldoende 
invulling wenste te geven. Wij hebben een bestuurscultuur ontmoet van afremmen en uitstellen, van ja 
zeggen en nee doen. Daarbij is de inzet van eigen middelen bijvoorbeeld uitgesloten, en werd het 
decentralisatie-akkoord afgedaan als “slechts een inspanningsverplichting”. Onze oproep: laat veel 
meer ambitie en commitment zien voor bos en natuur in het prachtige Limburg.

Daarbij heeft Limburg -net als de andere provincies- ook de verantwoordelijkheid genomen om ook 
eigen middelen in te zetten voor het realiseren en goed beheren van het natuurnetwerk.

De urgentie van een effectief en slagvaardig natuurbeleid is groter dan ooit. Dagelijks worden we 
geconfronteerd met berichten over afnemende biodiversiteit. Fundamentele oorzaken daarvan - 
klimaatverandering, de veel te hoge stikstofdepositie, het intensieve grondgebruik en de verdroging - 
leggen de bijl aan de wortel van de natuur, en vereisen een fundamentele aanpak. Wij verzoeken u 
dringend aan de oplossing van deze problemen topprioriteit te geven.

Dat de aanleiding van deze bestuurscrisis gelegen is in omstandigheden bij onze collega-organisatie 
IKL betreuren wij zeer. Hoewel de verschillende aangekondigde onderzoeken nog moeten worden 
afgerond, is toch een beeld ontstaan van belangenverstrengeling en zijn er indringende vragen 
gesteld of subsidiegeld van de provincie wel altijd is besteed waar het voor bedoeld is. Als 
terreinbeherende natuurorganisaties krijgen ook wij subsidies van de Provincie Limburg. Wij 
waarderen en koesteren het vertrouwen dat de provincie daarbij in ons stelt zeer. U kunt er op 
rekenen dat wij ons volledig richten en blijven richten op een goed beheer van de natuurgebieden die 
aan ons beheer zijn toevertrouwd.

Sinds de decentralisatie van het natuurbeleid (Natuurpact 2013) is de Provincie primair 
verantwoordelijk voor het natuurbeleid in Limburg. Het zorgen voor een gezonde natuur is daarmee 
één van de belangrijkste kerntaken van het provinciebestuur. Via het decentralisatie-akkoord zijn 
daarvoor ook substantiële rijksmiddelen in het Provinciefonds gestort.

Met het oog op de komende gesprekken over een te vormen coalitie en/of een op te stellen college- 
akkoord vragen wij uw aandacht voor het volgende.

Met zorg hebben wij als natuurorganisaties kennis genomen van de ontstane politieke situatie in het 
Gouvernement. Hierdoor doet zich nu de situatie voor dat Limburg geen gedeputeerden meer heeft, 
en ook de gouverneur zijn vertrek heeft aangekondigd. We hopen dat u snel een goede uitweg zult 
vinden, zodat Limburg op zo kort mogelijke termijn weer een politiek gedragen college van GS heeft.
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Graag wensen we u veel succes met het vormen van een nieuw college van GS. We vragen u deze 
brief daarbij mee te nemen. Vanzelfsprekend zijn wij bereid om deze brief verder toe te lichten.

Deze gang van zaken heeft ook niet positief gewerkt op het vertrouwen bij het Rijk ten opzichte van 
provincies zoals Limburg. Den Haag is niet langer bereid in vertrouwen middelen ter beschikking te 
stellen, maar neemt bij de financiering van het Programma Natuur haar toevlucht tot Specifieke 
Uitkeringen (Spuk). Vanzelfsprekend wil het Rijk de verzekering dat voor extra middelen ook extra 
maatregelen worden getroffen, en juist niet dat de extra middelen gestoken worden in het realiseren 
van de decentralisatie-afspraken. Niet transparant is echter of dat in Limburg wel het geval is. Recent 
hebben wij als terreinbeheerders het ministerie van LNV dan ook aanbevolen hierover eerst klaarheid 
te laten scheppen door de Provincie.

oplossen van de stikstofcrisis. Daarvoor is immers een goed functionerend natuurnetwerk een 
vereiste.

Ook het structureel beheer van de Limburgse natuurgebieden verdient aandacht. Als enige provincie 
in Nederland stelde de provincie Limburg in de afgelopen periode hiervoor (stelsel)herzieningen en 
bezuinigingen voor. Deze landelijke Subsidieregeling Natuur en Landschap (SNL) zou juist het 
stabiele fundament moeten zijn voor een duurzaam beheer van de natuurgebieden.

Wij hopen van harte dat het nieuwe College van GS het behoud van onze prachtige natuur met trots 
als een van haar voornaamste kerntaken zal benoemen. En daaruit ook de consequentie trekt dat een 
daadkrachtige uitvoering van het natuurbeleid, en vooral een tijdige en volledige realisatie van het 
natuurnetwerk geboden is. Zo'n College zal de daarvoor beschikbare beheer- en 
investeringsregelingen ruimhartig openstellen. Ook zal zo’n College met hoge ambitie werken aan het 
verminderen van de stikstofdepositie en de verdroging. Vanzelfsprekend zal zo’n College zich daarbij 
verzekerd weten van de steun van natuurorganisaties als belangrijke en enthousiaste 
samenwerkingspartners.


